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 مشکل واحدهای سیمانی
 با قطعی برق ۵۰ درصدی 

با توجه به نزدیک شدن به فصل تابستان و قطعی های 

برق، قطعا واحدهای ســیمانی جزو اولین واحدهایی 

خواهند بود که با قطعی برق و کاهش مصرف روبرو 

خواهند بود؛ در این رابطه دبیر انجمن صنفی صنعت 

ســیمان ضمن اعلام اینکه صحبت  از اختصاص ۵۰ 

درصد دیماند مصرفی ســال گذشــته برای تابســتان 

امسال است، تاکید کرد که با تخصیص این درصد، 

در تولیــد بــا مشــکل مواجه خواهیم شــد. عبدالرضا 

شــیخان ، در ایــن رابطــه بــا بیان اینکه بــرق مصرفی 

کارخانه های ســیمان توسط شرکت های برق منطقه 

اعلام شده است، اظهار کرد: امسال نیز همچون سال 

گذشته محدودیت های مصرف برق اجرا خواهد شد.
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 »فافق« در مسیر تحقق اهداف، رشد 
و شکوفایی؛

افرایش سرمایه ۴۰ درصدی 
صنایع مس افق

مدیرعامل هلدینگ صنایع مس افق کرمان گفت: دو 
خبر مهم، افزایش سرمایه هلدینگ صنایع مس افق و 
افشــای قرارداد قراضه مس مورد تایید ســازمان بورس 
قرار گرفت. محمدحسین زینلی با تایید این دو خبر مهم 
و تاثیرگذار در شرکت گفت :در راستای اهداف شرکت، 
با ریل گذاری صحیح و نیروی انسانی متعهد و متخصص 
می توانیم به اهداف مورد نظر دست پیدا کنیم و شاهد 

رشد و شکوفایی در یک مجموعه اقتصادی باشیم.

تمدید قرارداد قراضه مس با ظریفیت ۳ برابری  
 زینلی با بیان اینکه قرارداد قراضه مس با شرکت ملی 
صنایع مس ایران یکی از مهمترین اقدامات شــرکت 
اســت ،گفت : با توجه به طی شــدن روند مناســب و 
ارزش آفرینی این قرارداد در سال های گذشته قرارداد 
قراضه مس با ظرفیت سه برابری و به میزان سالیانه 
۳۶ هــزار تــن قراضــه مــس به توافــق و امضای طرفین 
رســید. زینلی همچنین افــزود: هلدینگ صنایع مس 
افق کرمان با برنامه ریزی انجام شده توانسته ظرفیت 

های اقتصادی منطقه را شکوفا نماید.

افرایش سرمایه 40 درصدی جذاب  
مدیرعامل هلدینگ صنایع مس افق کرمان همچنین 
درصــدی   ۴۰ ســرمایه  افزایــش  تاییــد  اعــام  ضمــن 
شرکت از محل سود انباشته توسط سازمان بورس و 
اوراق بهــادار افــزود : پــس از طــی شــدن مراحل نهایی 
و قانونی افزایش سرمایه به زودی مجمع فوق العاده 
افزایش سرمایه برگزار خواهد شد و سهامداران سهام 
جایــزه خــود را دریافت خواهند نمود. وی خاطرنشــان 
کــرد : هلدینــگ صنایع مس افق کرمان با مدیریت و 
هم افزایی زنجیره ی ارزش افزوده محصولات و خدمات 
در صنایع پایین دست صنعت مس توانسته است، گام 
بلند و ارزشــمندی در تحقق شــعار ســال و اشتغال در 
منطقــه بــردارد. مدیرعامل هلدینگ صنایع مس افق 
کرمــان افــزود : همــواره با اتکا بــه نیروهای متخصص 
در پنــج شــرکت زیــر مجموعــه هلدینــگ صنایع مس 
افــق کرمــان از هیچ کوششــی برای حفــظ و صیانت از 
امانت واگذار شده توسط سهامداران دریغ نمی نماییم

ثبت رکوردی دیگر در گندله سازی؛

 افزایش ۳۵ درصدی 
نرخ تولید در گهرزمین

گفت:رفــع  گهرزمیــن  گندله ســازی  کارخانــه  مدیــر 
محدودیــت هــای موجــود در طراحــی اولیــه پنل هــای 
فن هــای فرآینــدی موجــب افزایــش ۳۵ درصــدی نــرخ 
تولید شده است. مقداد کردستانی با اشاره به میزان 
تولید این کارخانه عنوان کرد: خوشــبختانه مشکات 
و محدودیــت هــای موجــود در طراحــی اولیه پنل های 
فــن هــای فرآینــدی رفع شــد کــه ماحصل ایــن اقدام، 
افزایش ۳۵ درصدی نرخ تولید، درآمد ۶۳ هزار میلیارد 
ریالــی در ســال و همچنیــن ثبــت رکــورد ۴۵۴،۶۳۱ تن 
گندله در اردیبهشــت ماه ســال جاری شده است. وی 
در ادامــه افــزود: با آغاز بهره برداری از کارخانه گندله 
ســازی گهرزمیــن و مواجــه با افزایش دمــای تجهیزات 
فیلتــر مربــوط به پنل درایو فن های فرآیندی کارخانه، 
محدودیــت هایــی در نرخ تولیــد به جهت جلوگیری از 
افزایش دما و آسیب به تجهیزات اعمال شده بود.  با 
اثبــات این مســئله درخصــوص ایــراد در طراحی اولیه 
ایــن سیســتم و پیشــنهاد حداقــل ۶ ماهــه نمایندگان 
شــرکت ســازنده در خصوص اصاح عیوب و با وجود 
شــرایط تحریم، موجب شــد تا در راســتای صیانت از 
ســرمایه شــرکت و افزایــش نرخ تولیــد،  همکاران این 
مجموعــه بــا اســتفاده از تجربیــات و حداقــل امکانات 
موجــود، بــا تــاش شــبانه روزی طراحــی اولیــه را مورد 
بازبینی و اصاحات لازم را با موفقیت اجرایی نمایند. 
به گزارش روابط عمومی شرکت سنگ آهن گهرزمین، 
کردستانی خاطرنشان کرد: استفاده از دانش و تجربه 
فنــی همــکاران مجموعه گندله ســازی و در ســالی که 
توســط مقــام معظــم رهبری >> ســال تولیــد ، دانش 
بنیان و اشــتغال آفرین << نامگذاری گردیده اســت، 
موجب افزایش ۳۵ درصدی نرخ تولید یعنی ظرفیتی 
بیش از طراحی اولیه شده است که این افزایش تولید 
مــی توانــد درآمد ۶۳ هزار میلیارد ریالی را در ســال به 

همراه داشته باشد.

آزادسازی 4۵پهنه اکتشافی

 زمان بندی آزادسازی 
پهنه   های اکتشافی کشور

پیــرو اتمــام عملیــات به   روزرســانی ســامانه کاداســتر و 
نیز اتمام مطالعات برخی پهنه   های اکتشــافی کشــور، 
این پهنه   ها براساس جدول زمانی مشخص آزادسازی 
می شــوند و امــکان درخواســت صدور پروانه اکتشــاف 
)ثبت محدوده( فعال خواهد شد. با توجه به برنامه   ریزی 
قبلی برای ثبت محدوده   ها و آزادســازی پهنه   ها که در 
۱۲استان باقی   مانده بود با تعویض سرورهای سامانه، 
ادامه این روند در سه نوبت مطابق با جدول زمان بندی 
که به اطاع   رســانی عموم رســیده است، انجام خواهد 
شد. در این آزادسازی تعداد ۴۵پهنه اکتشافی هم در 
آزادسازی قرارگرفته که افراد حقیقی و حقوقی که دارای 
صاحیت فنی و مالی هستند، بتوانند ثبت درخواست 

محدوده را انجام دهند. 

در بازدید اهالی رسانه  سیرجان انجام شد

رصد پیشرفت در پروژه های 
منطقه گل گهر

 خبرنــگاران رســانه های محلــی ســیرجان از پروژه هــای 
در حال احداث شرکت های منطقه معدنی و صنعتی 

گل گهر در قالب یک تور خبری بازدید کردند.
بازدیــد از محــل احــداث تصفیه خانــه پــر وژه فاضــاب 
شــهری اولیــن گام ایــن تــور بــود. مدیــر عامل شــرکت 
کاریز درباره این پروژه گفت: شرکت معدنی و صنعتی 
گل گهر در راستای عمل به مسئولیت اجتماعی خود، 
پــروژه فاضــاب شــهری ســیرجان را بــا صــرف بالــغ بــر 
۷۰۰۰ میلیــارد ریــال آغــاز که تاکنون به پیشــرفت کل 
۸۱ درصــدی رســیده اســت. مهنــدس امانــی بــا بیــان 
اینکه پیشرفت فیزیکی تصفیه خانه ۸۸ درصد بوده، 
گفت: تاکنون ۲۹۰ کیلومتر شــبکه جمع آوری و ۴۰۰۰ 
انشــعاب اجرا شــده است که تا شهریور سال جاری با 
راه انــدازی تصفیــه خانــه امــکان اتصال مشــترکان به 
شبکه جمع آوری فراهم می شود. گفتنی است در ادامه 
این بازدید، خبرنگاران از پروژه های شرکت گهر انرژی 
ســیرجان دیدن کردند. مهنــدس رضوانی مدیر عامل 
گهر انرژی سیرجان در این دیدار به تشریح پروژه های 
توســعه پســت نیروگاهی ۲۳۰/۴۰۰ کیلو ولت گهران، 
طــرح جامــع زهکشــی ســایت نیروگاه ســیکل ترکیبی 
گهران ســیرجان و احداث پســت کلید خانه ۴۰۰ کیلو 
ولت گل گهر، پرداخت. شــرکت توســعه آهن و فولاد 
گل گهر یکی دیگر از مســیرهای تور بازدید خبرنگاران 
بــود. مدیــر پروژه فولادســازی درباره ایــن پروژه گفت: 
این شرکت در حال ساخت یک مجموعه پیشرفته از 
کارخانجــات فولاد در منطقه گل گهر اســت. مهندس 
جواهری افزود: احداث کارخانجات احیای مستقیم با 
ظرفیت سالانه۳/۷ میلیون تن آهن اسفنجی و کارخانه 
فولادســازی و نــورد بــا ظرفیــت ســالانه ۳ میلیــون تن 
ورق فولادی همزمان در حال اجراست و یکی دیگر از 
طرح ها تولید ۳/۷ میلیون تن آهن اسفنجی با استفاده 
از اکسیژن است که در سه فاز به بهره برداری می رسد . 
پروژه درختکاری و فضای سبز کمربند منطقه گل گهر 
به عنوان پروژه ای که در مرحله توسعه و تکمیل است، 
یکی دیگر از مسیرهای تور خبرنگاران سیرجانی بود.

مهنــدس آرش مدیرعامــل شــرکت توســعه عمــران و 
مدیریت منطقه گل گهر در این بازدید گفت: پروژه های 
شــبکه معابــر منطقــه گل گهر، احــداث تقاطع آهن و 
فــولاد، انتقــال آب از مخــزن ۴۵هــزار متــر مکعبــی به 
کارخانه جدید هماتیت و احداث پل صنعت در راستای 
گســترش و ســهولت حمل و نقل در منطقه گل گهر و 
تامین ورودی های ایمن از جمله پروژه  های انجام شده 

و در دست اقدام این شرکت در منطقه هستند.
بــه گــزارش روابــط عمومــی گل گهر، شــرکت مجتمع 
جهان فولاد سیرجان مسیر بعدی اهالی رسانه بود که 
ضمــن بازدیــد از پروژه کارخانــه احیای مگامدول هات 
شارژ این شرکت، توصیحات مدیر این پروژه را شنیدند 
و سپس در ادامه نیز مراحل ذوب و فولادساری را در 
کارخانه ی این شرکت دیدند. آخرین مقصد پروژه های 
مــورد بازدیــد برای تور خبرنگاران،  پروژه بهبود کیفیت 
محصول کنسانتره در خط ۴ تولید این محصول بود. 
مدیر این پروژه گفت: این پروژه که به منظور افزایش 
ظرفیــت و بهبــود کیفیــت خــط ۴ تولیــد کنســانتره 
گل گهر تعریف شده، اهدافی چون ایجاد تاثیر مثبت 
در کارخانه هــای پاییــن دســتی بــا افزایــش ظرفیــت و 
کیفیت گندله های تولیدی را پی گیری می کند.مهندس 
شــکاری افــزود: ایــن پــروژه به افزایــش ارزش افزوده و 
تکمیل چرخه فولادســازی با رویکرد حفظ منابع ملی 

و سودآوری کمک می کند.

نماینده کرمان خبر داد

 فسخ قرارداد اولیه 
اجرای پتروشیمی کرمان

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسامی 
گفت: در حال حاضر عزم جدی استان بر پس گرفتن 
پــروژه پتروشــیمی کرمان از بانک پاســارگاد اســت که 
نشستی هم با موضوع فسخ قرارداد و واگذاری زمین 

برگزار و این موضوع تصویب شده است.
محمدمهــدی زاهــدی در رابطــه بــا اجرایی شــدن پروژه 
پتروشــیمی در کرمان بیان کرد: اخذ مجوز اجرای این 
پروژه و کلنگ زنی آن هشت سال پیش صورت گرفت.
وی افــزود: ســهام دار اصلــی این پروژه بانک پاســارگاد 
است که در این هشت سال علی رغم قول های پی درپی 
هیــچ اقــدام جــدی نکــرده و به نظــر می رســد کــه فقط 

خواستار بهره مندی از امتیازات بوده است.
به گزارش ایســنا، زاهدی تصریح کرد: در حال حاضر 
عــزم جدی اســتان بر پس گرفتن ایــن زمین، دعوت از 
ســرمایه گذاران خارجــی و بــردن ایــن پــروژه به ســمت 
عملیاتی کــردن آن اســت که نشســتی هــم با موضوع 
فســخ قــرارداد و واگــذاری زمیــن برگــزار و این موضوع 

تصویب شده است.
وی توضیح داد: این پروژه با سرمایه اولیه یک میلیارد 
و  مســتقیم  چشــمگیر  اشــتغال زایی  بــود  قــرار  دلار 
غیرمستقیمی برای استان کرمان ایجاد کند؛ همچنین 
با ایجاد صنایع دیگر در کنار آن ایجاد این پروژه قابلیت 

ایجاد یک شهرک پتروشیمی در استان را داشت.

مرکز پژوهش های اتاق ایران نسبت به رشد قارچی شرکت های دانش بنیان هشدار داد

رانت جویی به نام تولید دانش بنیان

مرکز پژوهش های اتاق ایران در گزارشــی با هشــدار نســبت به 
نحوه سیاست گذاری درباره شرکت های دانش بنیان تأکید کرده 
است این سیاست موجب ورود رانت جویان به این عرصه و حذف 

کارآفرینان واقعی فاقد قدرت چانه زنی، خواهد شد.
این مرکز در مطالعه ای به موضوع اقتصاد دانش بنیان و الزامات 
و راهکارهــای تحقــق آن پرداختــه و نســبت بــه در پیــش گرفتــن 
سیاست فعلی برای حمایت از شرکت های دانش بنیان هشدار 

داده است.
ایــن مرکــز در بخشــی از گــزارش خــود بــا تأکیــد بــر اینکــه نظــام 
شــرکت های  بــه  رانــت  تخصیــص  بــا  ایــران  در  تصمیم گیــری 

دانش بنیان، قصد دارد تا از طریق افزایش فعالیت و تعداد آن ها، 
به اقتصاد دانش بنیان دســت یابد تأکید کرده اســت: نمی توان 
در جامعــه ای کــه مناســبات مبتنی بربرتری دانــش و علم حاکم 

نیست به صورت دوپینگی یک اقتصاد دانش بنیان شکل داد.
مرکــز پژوهش هــای اتاق ایران در ادامه نتایج بررســی خود آورده 
اســت: حتی اگر فرض کنیم افزایش کمی و کیفی شــرکت های 
دانش بنیــان به تنهایــی منجــر بــه تحقــق اقتصــاد دانش بنیــان 
می شــود، بــاز هــم پیگیری این راهبرد در اقتصــاد ایران از طریق 
توزیــع رانــت و امتیــازات ویژه با عامت ســؤال روبه رو اســت. در 
یــک اقتصــاد رانتــی، کــه رانــت جویــان بــرای دهه هــای متمــادی 

مستقر بوده اند و از طریق تأسیس سازمان از بازدهی صعودی 
ماتریس برهم فزاینده اجتماعی برخوردار بوده و قدرت چانه زنی 
بالایی را کسب کرده اند، توزیع رانت بدون در نظر گرفتن امکان 
شکل گیری رقابت مخرب برای تصاحب آن و قدرت چانه زنی پایین 
شرکت های دانش بنیان نوپا در مقابل رانت جویان صاحب قدرت 
چانه زنی در نظام سیاسی ایران به کلی میزان دستیابی این راهبرد 

را به اهداف خود با مخاطره روبه رو می کند.
بر این اساس این مرکز تأکید کرده است: این نحوه سیاست گذاری 
در خصــوص شــرکت های دانش بنیــان موجب ورود رانت جویان 
بــه ایــن عرصــه و حذف کارآفرینان و نــوآوران واقعی که از قدرت 
چانه زنی کمی برخوردار هستند، خواهد شد. هرچند بر روی کاغذ 
تعــداد شــرکت های دانش بنیــان به صورت فزاینــد رو به افزایش 
است، اما تعداد کمی از آن ها در واقع به دنبال کسب سود از 
طریق خلق و عرضه دانش هســتند و مابقی که سهمشــان نیز 
به موازات افزایش امتیازات و رانت ها در این زمینه رو به افزایش 

است، به دنبال کسب سود از طریق جذب رانت هستند.
تغیــر رویکــرد حمایــت از فعالیت هــای دانش بنیــان در کشــور از 
رویه هــای مبتنــی بــر توزیــع رانــت به ســمت رویه هــای مبتنی بر 
بسترســازی و تضمین امنیت ســرمایه گذاری، بازبینی در محیط 
قانونــی مرتبــط بــا فعالیت های دانش بنیان بــا رویکرد حرکت به 
ســمت مدیریــت واحــد تســهیل محیط کســب وکار، ایجاد ثبات 
در محیط کان اقتصادی کشور از کانال کنترل نرخ ارز و تورم، 
طراحــی و اجــرای دقیــق یــک نظــام حقــوق مالکیــت فکــری کــه 
تضمین کننده منافع ناشی از نوآوری های دانش بنیان در کشور 
باشــد، جانشــین کردن شــاخص بهره وری و پیچیدگی اقتصادی 
به جــای شــاخص ناکارآمــد تعــداد شــرکت های دانش بنیــان در 
نظام تصمیم گیری کشور به منظور سنجش موفقیت در تحقق 
اقتصــاد دانش بنیــان، طراحــی و اجرای یــک برنامه جامع مبارزه 
بــا فســاد بــا تکیه بــر اصاحات ســاختاری و دولــت الکترونیک و 
توجــه بــه بخش های کاربر در کنار توســعه اقتصــاد دانش بنیان 
ازجملــه مهم تریــن سیاســت ها و اقدامــات اجرایــی پیشــنهادی 
مرکــز پژوهش هــای اتاق ایران برای توســعه اقتصاد دانش بنیان 

در کشور است.

مدیرعامل جهان فولاد سیرجان مطرح کرد:

زیان »صادرات« از تغییرات مداوم مقررات
مدیرعامل جهان فولاد سیرجان تاکید کرد: هر نوع تغییر مقررات 
آنی و فوری تاثیر منفی بر روی صادرات دارد و موفقیت در حوزه های 
مختلف، مستلزم پایداری قوانین و مقررات در هر کشوری است.

علی عباسلو تصریح کرد: امروز بحران اوکراین فرصتی پیش روی 
کشورها قرار داده و ایران هم می تواند سهم خود را از این شرایط 
داشــته باشــد، امــا وضع عوارض اجازه نمــی دهد.آخرین روزهای 
اســفند پارســال ، ســتاد تنظیم بازار برای صادرات صنایع فلزی و 
معدنی عوارض وضع کرد و وزارت صنعت نیز بیستم فروردین ۱۴۰۱ 
بخشــنامه اجــرای این مصوبه را ابــاغ کرد.انجمن تولید کنندگان 
فولاد ایران خواســتار لغو عوارض بر صادرات فولاد شــده و خاطر 
نشــان می ســازد که تولید فولاد کشــور حدود دو برابر نیاز داخلی 
است.پارسال میزان تولید فولاد به رقم ۲۸.۹ میلیون تن رسید و در 
افق ۱۴۰۴ ظرفیت فولاد ۵۵ میلیون تن هدف گذاری شده است.
عباسلو گفت: اکنون شرکت های ایرانی چندان در بازارهای بین 
المللــی حاضــر نشــده انــد در حالی که اصل حمایت و پشــتیبانی 

دولت ها در امر صادرات در دنیا مورد تاکید قرار دارد.
وی افزود:امروز بنابر الزام وزارت صنعت ، معدن و تجارت ، تمامی 
محصولات فو لادی در بورس کالا عرضه می شوند و عاوه براین 
قیمت فولاد در بازار داخل ایران توسط بورس کالا تعیین می شود 
که ارزانترین قیمت در دنیاست و گفته می شود از قیمت قر اضه 

جهانی هم کمتر است.

مشکل انرژی مانعی پیش روی تولید  
مدیرعامل جهان فولاد سیرجان پیرامون مشکل انرژی که مانعی 
جــدی پبــش روی تولیــد اســت، گفــت: قطع بــرق  و گاز حدود ۱۵ 
درصد افت تولید را پارسال برای این واحد صنعتی به همراه داشت 

و امسال هم با این مشکل روبرو خواهیم شد.

وی تصریح کرد: برنامه ریزی کارخانه ها براساس ظرفیت سالیانه 
پیش بینی می شود، اما در ایران مشکل انرژی در سال های اخیر 

مانعی برای تحقق اهداف محسوب می شود.
عباسلو ابراز امیدواری کرد: براساس تدبیر مدیریت انرژی کشور، 
این مرحله با کمترین آسیب و اثًًار منفی پشت سرگذاشته شود.

تسهیلات ۵ میلیارد تومانی به واحدهای تولیدی؛

کدام واحدها، وام بدون وثیقه می گیرند؟

معــاون صنــدوق ضمانت ســرمایه گذاری صنایع کوچک از اعطای 
وام ۵ میلیارد تومانی بدون وثیقه به واحدهای تولیدی به عنوان 

سرمایه در گردش و خرید ماشین آلات جدید خبر داد.
محمد صادق محمدیاری اعام کرد که در سال جاری این صندوق 
عاوه بر صدور ضمانت نامه، واحدهای تولیدی که وضعیت اعتباری 
مناسبی دارند را به بانک معرفی می کند تا سقف ۵ میلیارد تومان 
تســهیات ســرمایه در گردش و خرید ماشــین آلات جدید، بدون 

ارائه وثیقه به بانک دریافت کنند.
محمد صادق محمدیاری با بیان اینکه برنامه صندوق برای حمایت 
از صنایع کوچک در سال ۱۴۰۱ این است که متفاوت از سال های 
گذشــته محصــولات خــود را کامــل کنــد، اظهــار کــرد: در گذشــته 
صنــدوق ضمانــت ســرمایه گــذاری صنایــع کوچــک صرفا نســبت 
به صدور ضمانتنامه و تضمین تســهیات برای واحدهای صنایع 
کوچک اقدام می کرد، اما حالا به این نتیجه رسیدیم که باید یک 
محصــول را بــه طــور کامــل ارائه دهیــم. یعنی صرفــاً تامین کننده 
تضامین نباشیم و خودمان بتوانیم تسهیات در اختیار واحدهای 

تولیدی قرار دهیم.
به گفته وی در همین راستا صندوق منابع خود در بانکهای مختلف 
را تجمیــع و بــا چنــد بانک تفاهم نامه منعقــد کرد تا به واحدهای 
تولیدی که وضعیت اعتباری مناسبی دارند و از طرف صندوق به 
بانک معرفی می شوند تا سقف ۵ میلیارد تومان تسهیات سرمایه 
در گردش و خرید ماشین آلات جدید ارائه کند. در حال حاضر از 
هر استان واحدهایی به صندوق معرفی شدند که کارهای اعتبار 
سنجی آنها در حال انجام است و در صورتی که دارای شاخصهای 

صندوق باشند، به بانکهای عامل معرفی می شوند.
معاون مالی و اقتصادی صندوق ضمانت ســرمایه گذاری صنایع 
کوچک با بیان اینکه صندوق، وثیقه این تســهیات را نیز فراهم 
می کند، اظهار کرد: همزمان با ورود درخواســت به صندوق، هم 
تضامین از قبل تهیه شــده و هم تســهیات آماده پرداخت اســت 
و یــک محصــول و خدمــت کامــل در اختیــار صنایــع کوچــک قــرار 

خواهد گرفت.
بر این اساس به گفته محمدیاری در سال جاری صندوق ضمانت 

ســرمایه گــذاری صنایــع کوچــک هــم ضمانتنامه صــادر می کند و 
هــم واحدهــا را برای دریافت تســهیات بــه بانک معرفی می کند. 
واحدهایــی کــه صنــدوق بــه بانــک معرفــی می کنــد نیازی بــه ارائه 
وثیقه ندارند، بلکه صندوق وثایق به مراتب کمتری از آنها دریافت 
می کنــد. همچنیــن بــرای گروه هــای اعتبــاری A و B هیــچ وثیقه ای 
برای صدور ضمانت نامه دریافت نمی شود و صرفا ضمانت نامه 
بــا چــک و ســفته مدیران شــرکتها صادر می شــود تا بانــک به آنها 

تسهیات پرداخت کند.

کدام واحدها، وام بدون وثیقه می گیرند؟  
وی دربــاره شــرایط واحدهایــی کــه بــرای دریافــت تســهیات بــه 
بانک معرفی می شــوند نیز گفت: واحد تولیدی باید فعال باشــد 
و بــرای افزایــش یــا حفــظ تولید نیاز به ســرمایه در گردش داشــته 
باشد. همچنین برای خرید ماشین آلات، واحد باید برای توسعه 
تولید برنامه داشــته باشــد. واحد تولیدی مورد نظر باید به لحاظ 
اعتبــاری از مقبولیــت متوســطی برخوردار باشــد، یعنی واحدهای 
که تعطیل هستند یا بازار ندارند نمی توانند از این طرح استفاده 
کنند. مســئله بازار تا جایی مهم اســت که اگر واحدی ثابت کند 
که بازار برای محصولاتش فراهم است، مسائل دیگر کمتر مورد 

توجه قرار می گیرد.

افزایش سقف ضمانتنامه ها  
این مقام مسئول درباره سقف ضمانت نامه ها در سال جاری نیز 
گفت: در ســال جاری ســقف ضمانت نامه های اعتباری یا بانکی 
از سه میلیارد به پنج میلیارد و ضمانتنامه های پیمانکاری از سه 

به هفت میلیارد افزایش پیدا کرده است.
به گفته وی طرح دیگه صندوق برای ســال جاری این اســت که با 
مجوز مجمع عمومی برای واحدهای که به لحاظ کیفی وثایق و رتبه 
اعتباری بهتری دارند، تا ۵۰ درصد تخفیف اعمال شود. همچنین 
به دنبال این هستیم ۵۰ درصد دیگر کارمزد با استفاده از کمک 
های باعوض سازمان صنایع کوچک و شرکت شهرکهای صنعتی 

استانها تامین شود تا ضمانتنامه ها


